
 

吳奇教授獲中文大學委任為偉倫化學講座教授，任期由本年二月二十三日

開始。（吳教授現任中大化學講座教授及化學系系主任。） 

 

Prof. Tony Shing, the Hong Kong coordinator of Asian Core Program (ACP), 
led a group of Hong Kong chemists to present their research results at the 4th 
International Conference on Cutting-Edge Organic Chemistry in Asia, held in 
Bangkok, Thailand, from 29 November to 3 December 2009.  He was 
recently selected to receive two ACP Lectureship Awards and will be invited 
to take on a one-week ACP Lecture Tour in Japan and in China this year. 

 

Prof. Sunney I. Chan, the Honorary Professor at our Department, has been elected 
on 19 April for an award of a fellowship in the American Academy of Arts & 
Sciences.  For more details:  
http://portal.acs.org/portal/PublicWebSite/pressroom/newsreleases/CNBP_024743 
 
(Prof. Chan is also the George Grant Hoag Professor of Biophysical Chemistry, 
Emeritus at California Institute of Technology, USA.) 
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麥松威教授於本年「第九屆榮譽院士頒授典禮」獲中

文大學頒授榮譽院士銜，以表彰他對大學及社會的卓

越貢獻。（麥教授現任中大化學榮休講座教授及偉倫

化學研究講座教授。） 
 
詳情可參閱： 
http://www.cuhk.edu.hk/cpr/pressrelease/100517c.htm 
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Miss Janet T. F. Lau and Mr. Qin Tang have won the 
Best Oral Presentation Award and the Best Poster 
Award in Physical Chemistry, respectively, at the 17th 
Symposium on Chemistry Postgraduate Research in 
Hong Kong. 
 

 

 

由香港化學學會(Hong Kong Chemical Society)及英國皇家化學學會(Royal 
Society of Chemistry)主辦的第二十一屆香港化學奥林匹克於本年二月二十七

日舉行，主題為「化學與物料」（Chemistry and Materials）。本系二年級同學麥

少寶、黃啟賢及王偉丞代表本系出賽，簡明扼要地向聽眾介紹了化學在食品

包裝物料的重要性和角色，最終榮獲季軍。除今屆外，本系同學代表隊亦在

過去兩年獲得冠軍獎項。 
 
 
 

 

中文大學理學院於本年一月十六日舉行了理學院頒授典禮，化學系多名師生得

獎，名單如下： 
 
模範教學獎（二零零九年）： 吳基培教授 
 
院長榮譽錄（二零零八至零九年）： 區子維 陳鈞傑 徐健龍 劉敏智 劉家昌 

李笑燕 梁智賢 吳振輝 吳濰龍 彭萬棋 錢盈穎 黃家浩 王珮璇 嚴緒濃 

 

1980 年畢業班校友與老師聚舊（六月二十七日） 
 
 
 


